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Deltagere: 
Maria Ditlev Rosenvinge, Christina Møller Simonsen, Nicolai Jensen,  
Annemette Berth Lillelund, Mette Grøntved Brejner, Pia Lange Chabert,  
Heidi Gunris Schneider, Christina Louise Zenteno Willumsen, Torben 
Storm, Nikolaj Warming David Elin, og Maria Christensen 
 
Afbud: Ingen 
 
Sted: 
Personalerummet 
 
Referent: 
Maria Christensen 
 
 

1. Godkendelse af referat fra sidste møde 

Godkendt 

2. Nyt fra elevråd 
Ved seneste elevrådsmøde er drøftet: indkøb af Legepatruljeveste samt 
toiletters tilstand. 
 
I de yngre klasser opleves det, at nogle tager andres cykler/løbehjul og 
efterlader dem mærkeligt steder. Elevrådet har været rundt i klasserne, for 
at fortælle, at det er eget ansvar at låse dem.  
Det overvejes, om der kan produceres løbehjulsbeslag med låse, der kan 
sættes på væggen ved omklædningsrummene. 
 
Pigerne i 3 kl. har kunstige negle og neglelak med. Når de ordner negle i 
pauserne lugter det. Elevrådet har talt med pigerne dér om, at de ikke 
lakerer skal negle i skoletiden, da det er til gene for andre. 

 
3. Meddelelser: 

Formand/næstformand/Forældrerepræsentanter 
Mette og Maria R. har været til Skole og Forældre-landsmøde i november. 
De har hørt om et nyt projekt vedr. børnefællesskaber (og voksen-
fællesskaber). Der er bla udviklet et forældrespil, der kan bruges til 
forældremøder. Det er gratis. Der er stor tilfredshed med landsmødet. Det 
var et stærkt og fagligt relevant landsmøde. 
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Maria R., David og Maria C. har været til oplæg vedr. skærmforbrug. Maja 
fra 8. kl. holdt oplæg sammen med andre elever fra fælleselevrådet. 
 
Fundraising vedr. gardiner er ikke gået igennem. Vi fik et pænt afslag. 
Annemette ser, om den kan komme ind i andre fonde. 
 
Annemette undersøger, om der er fonde, der giver tilskud til legepladser. 
 
Hun undersøger også, om det er muligt, at få bistader opsat på skolen i 
samarbejde med en lokal biavler. Torben, lærer, har været biavler. 
 
Der har været afholdt møde med KOMPAN, som er en stor 
legepladsproducent, der bla samarbejder med andre fonde, der kan være 
med til at medfinansiere evt udvidelse. Der er møde i kommende uge hos 
KOMPAN. Selve fonden åbner for ansøgninger i 2025. 
 
Viceskoleleder 
Ansatte har gennem de seneste måneder oplevet at måtte `underrette som 
fagperson´ ift børn, der udtaler sig til lærere/pædagoger, om emner der 
vækker bekymring hos den voksne. Skolen må ikke undlade at reagere, når 
børn fortæller om emner, der vækker bekymring for deres 
sundhed/trivsel/udvikling. Ligeledes må der ikke tolkes ift om det nu kan 
passe/hvor slemt det er o.l. I underretningen skal stå barnets ord så 
nøjagtigt gengivet som muligt.  
 
Der er skærpede krav til underretning for fagpersoner. Undladelse kan 
medføre en konsekvens/straf. 
 
Alle borgere kan foretage underretninger. Fagpersoner skal. 
 
Drøftelse af skolens rolle ved underretninger. (Kan man informere forældre 
bedre, når det hænder? Ikke ved mistanke om overgreb/vold). 

 
Skolen bliver, når først der er underrettet ikke automatisk informeret.  
 
SFO-leder 
Der er gang i julehyggen.  
Der er ansat en ny medhjælper i klubben. 
 
Medarbejderrepræsentanter (Skole/SFO) 
Der har været en hyggelig klippe-/klistredag. 
Man mærker, at det går mod juleferie. Efter jul starter det med øveprøver i 
uge 3, skriftlige, samt i uge 4, mundtlige. Disse forberedes pt. 
 
Skoleleder 
Budgettet er ved at blive opgjort for 2024. Det bliver endeligt fremlagt i 
starten af 2025. SFO har et estimeret mindre forbrug på 130 000 kr., skolen 
har et estimeret mindre forbrug på 150 000. 
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Skal vi være heldige med at få legepladsmidler gennem KOMPAN, kræver 
det at skolen har egne midler, hvorfor der er behov for overskud. 
 
Der er fokus på at frisætte skolerne. Det betyder, at en stor del af de 
centrale midler bliver udlagt decentralt. Skolerne er blevet opfordret til at 
melde ind, hvis de er interesserede i at være pilotskoler. 
 
Som udgangspunkt skal pilotskolerne være vældigt engagerede. ”Ild i 
øjnene” er det blevet formuleret som, hvis man vil søge som pilotskole. 
 
Når vi ser den præsenterede økonomi, tyder det ikke på, at det kan blive 
omkostningstungt for skolens økonomi. Især kan det blive vanskeligt for de 
mindre skoler at opretholde en økonomi i balance. 
 
Bortset fra den økonomiske del, er det spændende med frisættelsen. 

 
Der søges efter en stor byskole, samt en lille landskole. På 
Vemmedrupskolen er der ikke ”Ild i øjnene” hos ledelse eller bestyrelse, 
hvorfor der ikke ansøges. 
 
Er det muligt, at frisættelsen rækker ind i pædagogikken og didaktikken? 
 
Oplægget er, at skolerne skal kunne rumme alle de elever – også elever 
som i dag visiteres til andre skoletilbud. 
 
 

4. Forslag om ny økonomimodel for erhvervsklasserne, høring hos 
skolebestyrelser (se bilag) 

I de foregående to skoleår har vi visiteret to elever hvert år til 
erhvervsklasser. Der er et forslag om, at den erhvervsklasse, der drives skal 
finansieres med midler fra alle skoler. Det er et godt alternativ til alm. 
skolegang. Det er endnu ikke afgjort, hvor klasserne skal ligge fremadrettet. 

David udarbejder et høringssvar og fremsender til 
bestyrelsesmedlemmerne. 

 

5. Revidering af princip for lejrskoler (se bilag) 

Drøftet og revideret. Herefter skal princippet for klassekassen opdateres. 

 

6. Nyt vedr. parkering 

Fra den 20.12.2024 til den 06.01.2025 iværksættes begyndende etablering 
af den nye p-plads på nordsiden af skolen.  
Når grusparkeringen er annulleret opsættes det nye hegn, også ved 
indkørslen, så der er hegn hele vejen langs gartnervej.  
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7. Nedtagning af gammel basketball-bane 

David har indhentet et tilbud på nedrivning af banen. Samlet pris for 
fjernelse af asfalt samt hegn og bortskaffelse af materialerne koster i alt 58 
000 kr. 

Lige nu, ønsker skolen ikke at bruge midler på at bortfjerne banen. Udgiften 
hører retteligt hjemme hos ETK. Der er der ikke midler, men måske i det 
nye budgetår? Skolen kan evt bidrage med 10-30 % af udgifterne hertil. 

 

8. Evaluering af FKU-arrangement 

Stor tilslutning til arrangementet. Næste gang skal vi kommunikere nogle af 
principperne ud til forældrene bla princip for klassekasser.  

Mødet kan indeholde mere sparring/netværking mellem 
bestyrelse/kontaktforældre. 

Maria kan bruge sin viden fra Skole/Forældre. Der afholdes pt gratis oplæg 
for kontaktforældre af Skole/Forældre. Det giver god mening at invitere en 
fra foreningen ud.  

Klassekasse, princip: Klassekasserne bestyres af en privatperson. Der kan i 
bankerne oprettes foreningskonto, der medfører at pengene ikke går tabt, 
hvis klassekassebestyreren fx dør eller går konkurs. 

 

9. Energidrikke 

Der er ikke vedtaget et egentligt reglement for indtagelse af energidrikke 
m.m. 
 
Vi kan evt oprette et princip med anbefalinger for kost m.m., da eleverne i 
udskolingen ikke tilbageholdende med at drikke energidrikke. 
 
Lærerne opfordres dog til at tage kontakt til forældrene, hvis der opleves 
uhensigtsmæssigt forbrug. 

Det kan indskrives i tilladelsen til at forlade skolen, at der ikke gives ”los” 
for at købe energidrikke m.m. 

Ledelsen kan skrive forebyggende til forældre vedrørende elevers brug af 
energidrikke o.l. 

Personalet opfordres til ikke at drikke energidrikke blandt eleverne. 

 

10. Input til nyhedsbrev 

Der udarbejdes en video. 

 

11. Evt. 
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 Der er planlagt etablering af store landvindmøller. Det er de største, 
nogen sinde, placeret på dansk grund. Højden er 85 m. Der er 
tidligere skrinlagt et projekt på havnen i Køge grundet lavfrekvant 
støj, som kan påvirke børn, voksne og dyr negativt. I projektet, der 
er planlagt som nabo til Vemmedrupskolen, fjernes i øvrigt en skov. 
Vi skal være opmæksomme ift om der kan indgives et høringssvar. 

 Indeklima, gardiner, ventilation m.m. bringes op ved 5-års 
gennemgangen.  

 Flextrafik holder uheldigt om morgenen, når der sættes børn af. 
Ledelsen skriver til selskabet.  

 


